
: -

Piątek 
14 stycznia 
2022 

GŁOS ROZMOWA 

WÓJT 

DYKIER: 
BĘDĘ BRONIĆ 
GMINY SŁUPSK 
RAZEM 
Z MIESZKAŃCAMI 
STRONA 2 

ŚLUBY. NASZE MALUSZKI. DZIŚ DWIE STRONY STRONY II-III SŁUPSK+ 

POWRÓT DO SZKOLNYCH ŁAW 
Uczniowie 
wszystkich 
typów szkól 
wrócili 
10 stycznia 
donanki 
stacjonarnej 
STR.7 

Śledztwo w sprawie tragicznej 
śmierci małżeństwa z Ustki STR. 3 



02 Z drugiej strony Glos Słupska 
Piątek, 14.01.2022 

WÓJT BARBARA DYKIER: BĘDĘ BRONIĆ 
GRANIC GMINY WRAZ Z MIESZKAŃCAMI 

Samorząd 

Rozmowa z Barbarą Dykier, 
wó  ̂gminy Słupsk, która wal
czy o utrzymanie granic gminy. 
Słupski samorząd wszczął bo
wiem procedurę przyłączenia 
do Słupska sołectw: Bierkowo. 
Krępa Słupska, Płaszewko, 
Strzełino, Włynkówko, Siemia-
nice (sołectwo Siemianice oraz 
część sołectwa Swodiowo-Nie-
wierowo). 

Organizuje pani spotkania 
z mieszkańcami wsprawie 
próby poszerzenia granic 
miasta Słupska kosztem 
gminy. Co te spotkania mają 
wnieść do sprawy? 
Przede wszystkim miesz

kańcy gminy będą mogli 
na nich wypowiedzieć się, czy 
są za projektem miasta, czy też 
nie. Doświadczenia ubiegłych 
lat, przecież to nie jest pierw
sza próba aneksji, dowiodły, że 
większość mieszkańców chce 
mieszkać w gminie. W roku 
2008 były konsultacje społecz
ne przy pierwszej próbie zmia
ny granic i 97 procent naszych 
mieszkańców nie chciało 
do miasta. W 2015 roku nie by
ło konsultacji, ale protesty 
po projekcie rady miasta były 
i wtedy mieszkańcy też dali sy
gnał, że chcą pozostać w gmi
nie Słupsk. Te spotkania 
z mieszkańcami mają pokazać 
wszystkim, ale przede wszyst
kim decydentom, wiemy, że to 
nie rada miasta podejmie osta
tecznie decyzję, a Rada Mini
strów, że głos mieszkańców 
wybrzmi. Po to są konsultacje. 
Głos mieszkańców powinien 
być najważniejszym argumen
tem przy podjęciu decyzji. 

Ale takie konsultacje odbę
dą się też wSłupskuico 
w przypadku, gdy więcej 
głosów tu będzie za posze
rzeniem granic, a więcej 
osób tu mieszka niżgłosów 
przeciwnych wgminie? 

Powinniśmy skupić się na współpracy, a o tym, gdzie kto ma mieszkać, w jakim samorządzie, 
niech decydują mieszkańcy 

Arbitrem w tej sprawie bę
dzie Rada Ministrów. I jeśli 
nie będzie to decyzja poli
tyczna, a takie przykłady ma
my z innych samorządów 
od lat 90., że były sytuacje, iż 
głos mieszkańców nie został 
dosłyszany w rządzie, to głos 
z gminy, która jest zagrożona, 
będzie głosem najważniej
szym. 

Mamy wPołsce przykłady 
miast które się poszerzają. 
Najlepiej jest, gdy to wspól
na decyzja obu samorzą
dów. W przypadku Słupska 
igminySłupskwświetle po
stępowania obu samorzą
dów nie ma na to szans. Dla-

Oczywiście są takie przy
kłady, ale są i przykłady pięk
nej współpracy sąsiednich sa
morządów miejskich z wiejski
mi. Daleko nie szukając, mamy 
Trójmiasto i tam by uchwała 

0 poszerzeniu granic nikomu 
do głowy nie przyszła. Ja za
wsze daję przykład Poznania 
1 gmin wokół Poznania. Bardzo 
zamożnych gmin. Byłam tam 
wielokrotnie, bo byłam zainte
resowana rozwiązaniami ko
munikacyjnymi, typu jeden bi
let. Tam nikt nie pomyśli o za
borze ziem sąsiada. Bo dojrza
łość i odpowiedzialność wło
darzy samorządowych jest 
na tyle duża, że więcej dla 
mieszkańców regionu zrobi
my, współpracując, niż prowa
dząc walki, bo tak to, co się 
u nas dzieje, trzeba nazwać. 

Wpraktyce widać, że współ
praca między miastem 
a gminą nie wygląda najle
piej. Raczej robicie minę 
do złej gry. Przykłady można 
mnożyć. To drogi kończące 
się na granicy... 
Ja bardzo żałuję, że jakaś ta

ka niedobra tradycja jest, jeśli 

chodzi o współpracę między 
gminą a miastem. W 2008 ro
ku, gdy była próba poszerzania 
granic, mówiło się o „szorstkiej 
miłości". Potem była próba 
za kadencji Roberta Biedronia. 
Tutaj muszę powiedzieć, że to 
było w o niebo lepszym stylu. 
Ja pamiętam, jak prezydent 
do mnie zadzwonił i zaprosił 
mnie na kawę. Powiedział: Ba
sia, taki jest pomysł, ja wiem, 
że będziecie walczyć. Teraz był 
to zupełnie inny styl. Uchwała 
nagle wprowadzona i przegło
sowana. Wracając do współ
pracy, ja naiwnie myślałam, że 
ta kadencja pani prezydent Da-
nileckiej wpisze się w historię 
współpracy między samorzą
dami takimi pozytywnymi 
efektami. Proszę zobaczyć, że 
kilka projektów, gdzie połączy
liśmy siły, udało nam się. 
Schronisko dla zwierząt, które
go jesteśmy współwłaściciela
mi. A rekompensaty za tarczę 

antyrakietową w Redzikowie? 
Ja muszę oddać, że gdyby nie 
determinacja posła Piotra Mul
lera, by nie było tego sukcesu, 
ale samorządy były tu razem 
z nim. Albo planowana nowa 
obwodnica Słupska i protesty 
mieszkańców obu samorzą
dów dały efekt. Znowu pan po
seł bardzo pomógł i ma po
wstać ring Słupska. My w bu
dżecie od lat mamy środki 
na współfinansowanie doku
mentacji do tego. Jesteśmy 
mocno zainteresowani po
wstaniem drogi od drogi ulicy 
Portowej do Siemianic i dalej 
w kierunku wschodu Słupska. 
Oferujemy tu pomoc. Ale ma
my też ulice, które my mamy 
zrobione i miasto mogło doło
żyć trochę -100 metrów i było
by połącznie. Nie udało się. Są 
więc przykłady, w których po
łączenie sił przyniosłoby efek
ty dla mieszkańców obu samo
rządów. 

Ale gdyby próba poszerze
nia granic się udała, to jeden 
samorząd by to wszystko 
mógł sprawnie zrobić: drogi 
komunikację i... 
I co to połączenie kilku so

łectw spowoduje, że te wszyst
kie rzeczy, inwestyqe, na które 
czekają mieszkańcy, nagle zo
staną zrealizowane? Spójrzmy 
na Ryczewo. 60 lat temu we
szło w grancie administracyjne 
miasta i ja pamiętam, że dokła
daliśmy się do remontu ulicy 
Sportowej, bo mamy tu urząd. 
Ale niech pan spojrzy na ulicę 
za Sportową, jak wyglądają. 
Więc o czym my mówimy. Nie 
lepiej połączyć siły? I szybciej 
i sprawniej to razem zrealizo
wać? 

Podawała pani jednak przy
kłady bogatych samorzą
dowi rozwijających się 
miast które nie muszą mieć 
zakusów na tereny i miesz
kańców wokół. Słupsk się 
wyludnia. Jak nic nie zrobi
my w porę, to stracą wszy
scy wokół. 
Muszę rozwiać ten mit. 

Obalamy teraz mity, to modne. 
Wśród naszych nowych miesz
kańców, którzy kupują działki, 

słupszczanie nie są większo
ścią. Do nas wprowadzają się 
ludzie z okolicznych miejsco
wości oraz działki kupują po
tomkowie rdzennych miesz
kańców. To mit, że po wchło
nięciu gminy miasto Słupsk 
będzie miało dodatni bilans 
demograficzny. 

Na koniec,jak pani chce 
przekonać tych, którzy my
ślą, że wchłonięcie części 
gminy do Słupska jest nie-
uniknione? 
Powinniśmy skupić się 

na współpracy, a o tym, gdzie 
kto ma mieszkać, w jakim sa
morządzie, niech decydują 
mieszkańcy. Podaje się tu przy
kład Zielonej Góry, ale tam to 
był wniosek samych miesz
kańców gminy! Natomiast 
u nas mieszkańcy chcą być 
w gminie. Dzisiaj oprócz tych 
wszystkich kwestii nie mówi 
się o aspektach społecznych. 
W tych sołectwach funkcjonu
ją Koła Gospodyń Wiejskich, 
Ochotnicze Straże Pożarne. 
Przez 30 lat była budowana 
wspólnota i tożsamość so
łectw. Nawet jeden z radnych 
powiedział, że mieszkańcy 
nie będą tak zaopiekowani 
przez miasto jak przez gminę. 
Nie dopuścimy do tego, by 
naszym mieszkańcom się 
przez połączenie pogorszyło. 
©® 

PROCEDURA 
Procedura w tej sprawie, 
którą rozpoczęła decyzja 
Rady Miejskiej w Słupsku, 
jest takowa, że w mieście 
zostaną przeprowadzone 
konsultacje wśród miesz

kańców. Następnie wniosek 
trafi do rządu. 

Wtedy odbędą się konsulta
cje wśród mieszkańców 

przyłączanych terenów. Co 
ciekawe, zmiana w gminie 

rodzi też zmianę granic 
w powiecie słupskim. 

Decyzja w sprawie posze
rzenia miasta należy 
do premiera i Rady 

Ministrów. 
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SŁUPSKA PROKURATURA REJONOWA PROWADZI ŚLEDZTWO 
W SPRAWIE TRAGICZNEJ ŚMIERCI MAŁŻEŃSTWA Z USTKI 

' Atupsk/Ustka 
Bogumiła Rzeczkowska 
bogumila.rzeakowska@polskapress.pl 

Prokuratura Rejonowa 
w Słupsku wyjaśnia okolicz
ności śmierci małżeństwa 
z Ustki. Śledztwo zostało 
wszczęte w sprawie nieumyśl
nego spowodowania śmierci. 

Do tragicznego zdarzenia 
w mieszkaniu w domu 
przy ulicy Wiejskiej wUstce do
szło przed 27 grudnia 2021 
roku, ponieważ tego dnia mał
żeństwo już nie żyło. Kobieta 
miała 6l lat. Jej mąż 66. 

Policja została wezwana 
na miejsce około godziny 18. 
W otwarciu mieszkania brała 
udział straż pożarna. 

- Po wejściu zbadaliśmy 
przy pomocy miernika wielo-
gazowego, czy nie ma zagroże
nia. Nie stwierdziliśmy obec
ności tlenku węgla i innych ga
zów ani w tym mieszkaniu, ani 
w mieszkaniach sąsiednich, 
które także zostały przeba
dane - mówi Piotr Basarab, 
rzecznik Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży Pożarnej 
w Słupsku. 

W jednym z usteckich mieszkań policja odnalazła zwłoki dwóch osób 

To jednak na razie nie prze
sądza sprawy, ponieważ mał
żonkowie zostali odnalezieni 
po jakimś czasie od śmierci. 

- Ze wstępnych ustaleń wy
nika, że córka miała z nimi 
kontakt przed świętami. 27 
grudnia sytuacja zaniepokoiła 

sąsiadkę, która zauważyła, że 
światło pali się cały czas, a lo
katorów nie widać. Czas wy
darzeń dokładnie ustalimy 
po przesłuchaniu świadków -
mówi Magdalena Gadoś, sze
fowa Prokuratury Rejonowej 
w Słupsku. - W tej chwili nie 

znamy przyczyny śmierci 
małżeństwa. Sekcja zwłok zo
stała wykonana, ale nie mamy 
jeszcze opinii. W czasie sekcji 
zostały pobrane próbki krwi 
między innymi do badań 
na zawartość związków lot
nych. 

Czy powodem śmierci było 
zaczadzenie, czy zatrucie ga
zem lub inną substancją, bę
dzie wiadomo po uzyskaniu 
wyników badań. 

Na miejscu zostały przepro
wadzone oględziny, policjanci 
wykonali zdjęcia, zabezpieczyli 

ślady oraz rozpytali mieszkań
ców. Śledztwo jest prowadzone 
w sprawie nieumyślnego spo
wodowania śmierci. To typowa 
wstępna kwalifikacja, niewska-
zująca na czyjekolwiek zawi
nienie. 
©® 

Dotacje na sport. Kto dostał najwięcej? Ci, którzy zasługiwali 
Samorząd x 
Andrzej Gurba 
andrzej.gurba@polskapress.pl 

Miejskie dotacje dla klubów 
i organizacji sportowych roz
dane. - Najwięcej otrzymali ci, 
którzy na to zasługiwali - in
formuje ratusz, wymieniając 
lekkoatletów z AML i pływa
ków ze Skalara. Piłkarze mogą 
liczyć na więcej. 

„Całoroczna organizacja szko
lenia i współzawodnictwa 
sportowego w sekcjach sporto
wych oraz organizacja imprez 
o charakterze lokalnym i mię
dzynarodowym" to konkurs, 
który się opłaca. Szczególnie że 
w tegorocznym budżecie zapi
sano sporo środków. 

Słupski ratusz opublikował 
właśnie listę podmiotów, któ
rych wnioskikomisjarozpatizyła 
pozytywnie. Pomiędzy kluby, 
stowarzyszeniaiorganizacjeroz-
dysponowano 1,2 min zł. 

- W porównaniu z ubie
głym rokiem wszystkie kluby, 
które składały wnioski, otrzy
mały więcej pieniędzy - mówi 
Rafał Szymański, odpowie
dzialny za sport w słupskim 
ratuszu. - Chyba tylko dwie 
oferty jednego podmiotu do
stały takie same środki. Naj
więcej otrzymali ci, którzy 

- Najwięcej otrzymali ci, którzy na to zasługiwali - informuje ratusz, wymieniając lekkoatletów z AML i pływaków ze Skalara 

najbardziej na to zasługiwali. 
Komisja nie miała tutaj żad
nych wątpliwości. To, co sły
szymy o dokonaniach Akade
mii Młodego Lekkoatlety, 
o medalach tych zawodników 
musi znaleźć przełożenie 
na zwiększenie dotacji i finan
sach tego klubu. W ubiegłym 
roku AML otrzymał na działal
ność 75 tys. zł, a w tym aż 160 
tys. zł. 

W tym duchu wymienia się 
też równie utytułowany Ska-
lar Słupsk. Klub pływacki 
otrzymał w2021 roku 75 tys. zł 
dotacji, a w tym już 100 tys. zł. 
Do tego należy też doliczyć 
kolejne 14 tys. zł na stypendia 
dla poszczególnych zawodni
ków. 

- Właściwie przy okazji 
każdego klubu sportowego, 
w każdej działalności mogli

byśmy mówić o zwiększeniu 
puli środków - podkreśla dy
rektor Szymański. - Nie ma też 
co ukrywać, pieniądze zostały 
przyznane, kluby czekają te
raz formalności, a my bę
dziemy z zaciekawieniem 
przypatrywać się, jak zostały 
one zagospodarowane. Teraz 
będziemy mieli możliwość 
przypatrywania się, jak te pie
niądze zostaną skonsumo

wane i jakie medale oraz jakie 
dokonania dzięki temu będą 
osiągnięte. 

Na opublikowanej liście be-
neficjentów jest też Słupski 
Klub Bokserski ^Czarni", któ
rego szkolenia sportowego 
dzieci i młodzieży w boksie 
miasto wsparło kwotą 90 tys. 
zł. Na ten sam cel 75 tys. zł 
otrzymali judocy z Gryfa. 
Kwota 81 tys. zł przypadła na

tomiast dla MKS Słupska 
Słupsk na szkolenie piłkarek 
ręcznych i udział w rozgryw
kach Lig Wojewódzkich dzieci 
i młodzieży oraz II Ligi Kobiet. 
Gryfowi Słupsk na zadanie 
„Trenuj z Gryfem" przypadło 
135 tys. zł, ale, jak podkreślają 
władze miasta, może liczyć 
na więcej, choć pod pewnymi 
warunkami. 

- Mam taką nadzieję i jeśli 
pozwoli na to sytuacja finan
sowa, że jeżeli sytuacja w klu
bie zostanie unormowana, to 
ten klub będzie miał szansę 
uzyskania dodatkowego 
wsparcia - zakomunikowała 
dziennikarzom Krystyna Da-
nilecka-Wojewódzka, prezy
dent Słupska. - To może się 
zdarzyć po czerwcu tego roku. 
Wszyscy wiemy, że są po
trzebne pewne zmiany, a my 
będziemy szukać dodatko
wego wsparcia dla tego kon
kretnego klubu sportowego. 

Ratusz podzielił też środki 
na turystykę. Mowa o 25 tys. 
zł do podziału. Środki podzie
lono między trzy podmioty. 
Ogłoszono też konkurs 
na przeprowadzenie Słupskiej 
Olimpiady Młodzieży. Zgłosił 
się tylko Słupski Szkolny 
Związek Sportowy, który 
otrzyma w sumie 240 tys. zł. 
©® 
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ROZBIŁY BANK Z PU 

Magaaienauiecmowicz «l a 
magdalena.olechnowic@polskapress.pl fc 

Oklaski  ̂

Zcałym workiem medali i pu
charów wróciły dziewczęta 
z Active Kids Słupsk z XVI Fe
stiwalu Tańca Nowoczesnego 
w Łebie. To już kolejne sukce
sy. którymi mogą pochwalić 
się dziewczyny. 

Historia Iwony Ostrowskiej to 
śliczne, młode, wygimnasty
kowane, tryskające energią, 
a do tego utalentowane dzie
wczyny z Active Kids Słupsk, 
które w miniony weekend (8-
9 stycznia) w Łebie skradły 
serca jurorów podczas XVI Fe
stiwalu Tańca Nowoczesnego. 

- To już kolejny wyjazd grup 
Active Kids Słupsk na tego typu 
imprezy. Wcześniej nasze gru
py taneczne zdobywały miej
sca na podium na mistrzo-
* 3 1 c • ł! i\ > » * > 9. » i; J V o | 

stwach Polski WADF w Wojcie-
szycach, Sulęcinie i Golenio
wie. Natomiast w ten weekend 
- śmiejemy się, że udało nam 
się rozbić dosłownie bank z pu
charami i to pierwszych miejsc! 
Wróciliśmy aż z pięcioma pie
rwszymi miejscami oraz jed
nym drugim miejscem - mówi 
Klaudia Żelechowska-Durka, 
założycielka klubu i szkoły ta
ńca Active fitness i taniec/Ac-
tive Kids Słupsk. 

Pani Klaudia to chodzący 
wulkan energii. Jest koordyna-
torką i menadżerką wszystkich 
grup tanecznych, wykładowcą 
na Akademii Pomorskiej w Słu
psku. Na co dzień prężnie dzia
ła jako instruktor, prowadząc 
zajęcia z zakresu fitness, jogi, 
zumby i innych form dla doro
słych. Od dziecka jej pasją był 
taniec i fitness. Przez długie lata 
związanabyła z grupą taneczną 
„Przyjaźń" ze Słupskiego Ośro
dka Kultury. 

- Nasze style tańca to taniec 
współczesny z elementami ba
letu, zumba dla najmłodszych 

dzieci, taniec nowoczesny, ta
niec disco show oraz modern 
jazz. Większość z form tańca 
można spotkać tylko u nas. 
Przedział wiekowy naszych 
grup to 4-14 lat. Warto dodać, 
że na każdych zajęciach dzieci 
mają gimnastykę oraz akroba-
tykę - mówi pani Klaudia. 
- Na festiwalu w Łebie nasze 
dzieci poszły jak burza. Tan
cerki zdobyły w stylach disco 
dance i disco show, w stylu do
wolnym i modem jazz najwyż
sze lokaty. 

Wyniki 
Trzy grupy taneczne zdobyły 
pierwsze miejsca. 

-1. miejsce Trio: Kornelia Bą-
czek, Maja Tudruj i Tosia Na
piórkowska -11-12 lat, styl ta
neczny Disco Show „Shrek"; 

-1, miejsce formacja Show 
Kids, 8-12 lat, styl tańca Disco 
Show „Misja w Kosmosie"; 

- l. miejsce formacja Pop 
Dance, 5-7 lat kategoria Disco 
Show „Kurczaki", .. 



Głos Sł upska 
Piątek, 14.01.2022 Sukcesy 05 

llllsilfi 

CHARAMI 
- l. miejsce miniformacja 

PopDance, 5-7 lat kategoria Di
sco Show „Kaczka Dziwaczka" 

-1. miejsce MTV Dance, 7-8 
lat w stylu dowolnym. 

- Grupa taneczna Modem 
Jazz Maxi, 12-14 lat, zespół 
MOve - zdobył jako cała grupa 
na festiwalu w Łebie 2. miejsce, 
a Klaudia Bartłomiejczyk i Mal-
wina Jarząbek z tej grupy zdo
były indywidualnie 3. miejsca 
jako solówki. 

Dobrzy opiekunowie 
Opiekunem i choreografem 
grup SHOW KIDS, POP DANCE 
i MTV DANCE jest Małgorzata 
Węc, która z tańcem związana 
od zawsze. 

- Tańczyła w drodze do prze
dszkola, do szkoły i na uroczy
stościach szkolnych. Swoje pie
rwsze ukierunkowane kroki ta
neczne stawiała w zespole ta
necznym „Przyjaźń" Słupskie
go Ośrodka Kultury. Długi czas 
tańczyła street dance w Balan-
ce Dance Studio. Zakochana 
w technice disco dance, którą 
stałe udoskonala na zajęciach 
warsztatowych. Uczestniczka 
corocznych zgrupowań i obo
zów, gdzie szkoli się od najlep
szych z różnych technik i styli 
tanecznych. Małgosia jest dy
plomowanym instruktorem ta-

Śmiejemy się. 
że udało nam się 
nobićdoiłnimiebank 
z pucharami 
i to pierwszych mk̂ sd 
Klaudia Żelechowska Durka 

ńca, a także czynnym pedago
giem, nauczycielem w szkole 
podstawowej i terapeutą. Od lat 
trwale związana ze Szczeciń
skim Stowarzyszeniem Tańca 
Sportowego Dance Studio PAA. 
Mocno związana ze światem 
tanecznym, zaraża pasją i miło
ścią do tańca swoich tancerzy. 
To osoba wszechstronna i kre
atywna, a zarazem pełna życia, 
ekspresji i pozytywnej energii, 
o czym świadczą jej wieloba
rwne choreografie, które w tym 
roku zdobyły czołowe miejsca 
na wielu ważnych imprezach 
tanecznych - chwali ją Klaudia 
Żelechowska-Durka. 

Z kolei opiekunem grup Mo
dern Jazz MAXI i Modem Jazz 
MIDI jest Wiktoria. 

- To dziewczyna, która 
od najmłodszych lat była i jest 
zakochana w muzyce, a w szcze
gólności w tańcu. Od dziecka 
uczęszczała na mnóstwo zajęć 

tanecznych, również brała u-
dział w warsztatach na połu
dniu Polski, gdzie miała okazję 
nabywać doświadczenia i roz
wijać swoją pasję ze znanymi 
choreografami, jak np. Michał 
Góral, Martyna Andrzejczak 
czy Katarzyna Nowak. Swoją 
pasję do muzyki rozwinęła po
dczas studiów w Akademii Po
morskiej w Słupsku na kierun
ku edukacja artystyczna w za
kresie muzyki scenicznej, któ
rej jest absolwentką, a egzamin 
choreograficzny zdała na pią
tkę, co potwierdza, że Wiktoria 
jest stworzona do tańca i two
rzenia choreografii - mówi o in
struktorce pani Klaudia. - W 
czerwcu zeszłego roku Wikto
rii udało się z dużym sukcesem 
zrealizować swoje marzenie, 
jakim było stworzenie w Pol
skiej Filharmonii „Sinfonia Bal-
tica" im. Wojciecha Kilara au
torskiego koncertu. W koncer
cie tym Wiktoria wraz ze swo
imi podopiecznymi wokalist
kami i tancerkami zaprezento
wała własne utwory oraz cho
reografie. Koncert spotkał się 
z gorącym przyjęciem, co za
inspirowało Wiktorię do dal
szych działań i w najbliższym 
czasie planuje stworzyć musi
cal, ponieważ jest pasjonatką 
tej formy twórczości. ©® 
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-1. miejsce MTV Dance, 7-8 
lat w stylu dowolnym. 

- Grupa taneczna Modern 
Jazz Maxi, 12-14 lat, zespół 
MOve - zdobył jako cała grupa 
na festiwalu w Łebie 2. miejsce, 
a Klaudia Bartłomiejczyk i Mal-
wina Jarząbek z tej grupy zdo
były indywidualnie 3. miejsca 
jako solówki. 

Dobrzy opiekunowie 
Opiekunem i choreografem 
grup SHOW KIDS, POP DANCE 
i MTV DANCE jest Małgorzata 
Węc, która z tańcem związana 
od zawsze. 

- Tańczyła w drodze do prze
dszkola, do szkoły i na uroczy
stościach szkolnych. Swoje pie
rwsze ukierunkowane kroki ta
neczne stawiała w zespole ta
necznym „Przyjaźń" Słupskie
go Ośrodka Kultury. Długi czas 
tańczyła street dance w Balan-
ce Dance Studio. Zakochana 
w technice disco dance, którą 
stałe udoskonala na zajęciach 
warsztatowych. Uczestniczka 
corocznych zgrupowań i obo
zów, gdzie szkoli się od najlep
szych z różnych technik i styli 
tanecznych. Małgosia jest dy
plomowanym instruktorem ta-
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że udało nam się 

z pucharami 
i to pierwszych miejsc! 

ńca, a także czynnym pedago
giem, nauczycielem w szkole 
podstawowej i terapeutą. Od lat 
trwale związana ze Szczeciń
skim Stowarzyszeniem Tańca 
Sportowego Dance Studio PAA. 
Mocno związana ze światem 
tanecznym, zaraża pasją i miło
ścią do tańca swoich tancerzy. 
To osoba wszechstronna i kre
atywna, a zarazem pełna życia, 
ekspresji i pozytywnej energii, 
o czym świadczą jej wieloba
rwne choreografie, które w tym 
roku zdobyły czołowe miejsca 
na wielu ważnych imprezach 
tanecznych - chwali ją Klaudia 
Żelechowska-Durka. 

Z kolei opiekunem grup Mo
dern Jazz MAXI i Modem Jazz 
MIDI jest Wiktoria. 

- To dziewczyna, która 
od najmłodszych lat była i jest 
zakochana w muzyce, a w szcze
gólności w tańcu. Od dziecka 
uczęszczała na mnóstwo zajęć 

tanecznych, również brała u-
dział w warsztatach na połu
dniu Polski, gdzie miała okazję 
nabywać doświadczenia i roz
wijać swoją pasję ze znanymi 
choreografami, jak np. Michał 
Góral, Martyna Andrzejczak 
czy Katarzyna Nowak. Swoją 
pasję do muzyki rozwinęła po
dczas studiów w Akademii Po
morskiej w Słupsku na kierun
ku edukacja artystyczna w za
kresie muzyki scenicznej, któ
rej jest absolwentką, a egzamin 
choreograficzny zdała na pią
tkę, co potwierdza, że Wiktoria 
jest stworzona do tańca i two
rzenia choreografii - mówi o in
struktorce pani Klaudia. - W 
czerwcu zeszłego roku Wikto
rii udało się z dużym sukcesem 
zrealizować swoje marzenie, 
jakim było stworzenie w Pol
skiej Filharmonii „Sinfonia Bal-
tica" im. Wojciecha Kilara au
torskiego koncertu. W koncer
cie tym Wiktoria wraz ze swo
imi podopiecznymi wokalist
kami i tancerkami zaprezento
wała własne utwory oraz cho
reografie. Koncert spotkał się 
z gorącym przyjęciem, co za
inspirowało Wiktorię do dal
szych działań i w najbliższym 
czasie planuje stworzyć musi
cal, ponieważ jest pasjonatką 
tej formy twórczości. ©® 

Magdalena Olechnowicz « I 
maglalena.otedinowic@polskapiB5.pl 

Oklaski 

Z całym workiem medali i pu
charów wróciły dziewczęta 
z Active Kids Słupsk z XVI Fe
stiwalu Tańca Nowoczesnego 
w Łebie. To już kolejne sukce
sy. którymi mogą pochwalić 
się dziewczyny. 

Historia Iwony Ostrowskiej to 
śliczne, młode, wygimnasty
kowane, tryskające energią, 
a do tego utalentowane dzie
wczyny z Active Kids Słupsk, 
które w miniony weekend (8-
9 stycznia) w Łebie skradły 
serca jurorów podczas XVI Fe
stiwalu Tańca Nowoczesnego. 

- To już kolejny wyjazd grup 
Active Kids Słupsk na tego typu 
imprezy. Wcześniej nasze gru
py taneczne zdobywały miej
sca na podium na mistrzo-
mic > <1 1 »k. »1 * > Joof 10' 

stwach Polski WADF w Wojcie-
szycach, Sulęcinie i Golenio
wie. Natomiast w ten weekend 
- śmiejemy się, że udało nam 
się rozbić dosłownie bank z pu
charami i to pierwszych miejsc! 
Wróciliśmy aż z pięcioma pie
rwszymi miejscami oraz jed
nym drugim miejscem - mówi 
Klaudia Żelechowska-Durka, 
założycielka klubu i szkoły ta
ńca Active fitness i taniec/Ac-
tive Kids Słupsk. 

Pani Klaudia to chodzący 
wulkan energii. Jest koordyna-
torką i menadżerką wszystkich 
grup tanecznych, wykładowcą 
na Akademii Pomorskiej w Słu
psku. Na co dzień prężnie dzia
ła jako instruktor, prowadząc 
zajęcia z zakresu fitness, jogi, 
zumby i innych form dla doro
słych. Od dziecka jej pasją był 
taniec i fitness. Przez długie lata 
związanabyła z grupą taneczną 
„Przyjaźń" ze Słupskiego Ośro
dka Kultury. 

- Nasze style tańca to taniec 
współczesny z elementami ba
letu, zumba dla najmłodszych 

« ŁO/j .Hfjf ?V. 

dzieci, taniec nowoczesny, ta
niec disco show oraz modern 
jazz. Większość z form tańca 
można spotkać tylko u nas. 
Przedział wiekowy naszych 
grup to 4-14 lat. Warto dodać, 
że na każdych zajęciach dzieci 
mają gimnastykę oraz akroba-
tykę - mówi pani Klaudia. 
- Na festiwalu w Łebie nasze 
dzieci poszły jak burza. Tan
cerki zdobyły w stylach disco 
dance i disco show, w stylu do
wolnym i modem jazz najwyż
sze lokaty. 

Wyniki 
Trzy grupy taneczne zdobyły 
pierwsze miejsca. 

-1. miejsce Trio: Kornelia Bą-
czek, Maja Tudruj i Tosia Na
piórkowska -11-12 lat, styl ta
neczny Disco Show „Shrek"; 

-1. miejsce formacja Show 
Kids, 8-12 lat, styl tańca Disco 
Show „Misja w Kosmosie"; 

- 1. miejsce formacja Pop 
Dance, 5-7 lat kategoria Disco 
Show „Kurczaki", 
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Szwejk dla dorosłych - na spektakl 
zaprasza słupski Teatr Lalki Tęcza 

#* 
Anna Czerny-Marecka 
anna.marecka@polskapress.pl 

Słupsk 

k 

Teatr Lalki Tęcza zaprasza. 
W czwartek. 13 stycznia, wi
dzowie dorośli będą mieć oka
zję obejrzeć „Szwejka". 

„Szwejk" od premiery zbiera 
świetne recenzje i opinie wi
dzów. Opowieść Haska 
na scenę przeniosła Joanna 
Zdrada. - Lekka forma jest pre
tekstem do wypowiedzi na te
mat jednego z najkrwawszych 
konfliktów zbrojnych w histo
rii. Szwejk piętrzy sensy, a hu
mor i parodia stają się sposo
bem na przetrwanie czasu wiel
kich społecznych i politycznych 
zmian - piszą realizatorzy. 

Spektakl dla młodzieży oraz 
widzów dorosłych. Czwartek, 
13 stycznia, godz. 19. 

Jednocześnie Tęcza infor
muje, że można już kupić 
książkę i audiobook „Damroka. 
Olbrzymy, czarodzieje i ludzie". 

To przygody Damroki, re
zolutnej dwunastolatki, która 
spotyka na swojej drodze sze
reg postaci wywodzących się 
z kaszubskiej demonologii. Po
wieść Tomasza Mana wzboga
cona jest audiobookiem zre
alizowanym z udziałem akto
rek i aktorów Tęczy. Można ją 
zakupić, pisząc zamówienie 
na adres: promocja.te-
cza@gmail.com. 

:mm-' ' 

„Szwejka" obejrzymy w Tęczy w czwartek, 13 stycznia 

Zadanie dofinansowano ze 
środków ministra kultury, dzie

dzictwa narodowego i sportu mocji Kultury oraz ze środków 
pochodzących z Funduszu Pro- Miasta Słupsk. ©® 
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POWRÓT DO SZKOLNYCH ŁAW. WRÓCKA NAUKA STACJONARNA 
Edukacja 
Wojciech Nowak 
wojciech.nowak1@polskapress.pl 

Uczniowie wszystkich typów 
szkół wrócili wraz od 10 stycz
nia do nauki stacjonarnej. Dla 
dzieci oraz młodzieży ze Słup
ska i regionu oznacza to - jeże
li nic nie ulegnie zmianie - że 
przez najbliższe pięć tygodni 
uczyć się będą w szkolnych 
ławkach, a nie przed ekranami 
komputerów. Następnie cze
kają na nich ferie zimowe. 

Wraz z drugim poniedziałkiem 
2022 roku uczniowie wszyst
kich typów szkół wrócili do na
uki stacjonarnej, ponieważ 
od 20 grudnia do 9 stycznia 
uczyli się zdalnie. Teraz, pcrtej 
krótkiej przerwie, praca placó
wek wraca do normalności - tej 
pandemicznej - a więc dezyn
fekcji, zachowania dystansu 
społecznego czy wi etrzenia sal. 
Jak żonglowanie trybem na
uczania odbija się na pracy 
szkół? Czy uczniowie zostaną 
w ławkach do ferii? 

- Organizowanie nauki 
w trybie zdalnym, a następnie 
w trybie stacjonarnym nie jest 
ułatwieniem, ale mając 
na uwadze, że jest to drugi rok 
szkolny z pandemią, to można 
powiedzieć, że mamy do

Dwie dawki przyjęło 2826 
uczniów, a więc nico poniżej 
połowy, bo 47,5 procent z nich. 

W grupie uczniów w wieku 
5-11 lat, którzy są uprawnieni 
do szczepienia, znajduje się 
5354 dzieci. 

505 z nich, a więc 9,4 proc. 
przyjęło pierwszą dawkę 
szczepionki. Po dwóch daw
kach jest zaledwie 65 uczniów, 
co oznacza 1,2 % z nich, ale jak 
zauważa Wydział Zdrowia 
i Spraw Społecznych Urzędu 
Miejskiego w Słupsku, należy 
pamiętać, że grupa wiekowa 5-
11 lat uprawniona jest do szcze
pień dopiero od 16 grudnia 
2021 r., natomiast dzieci od 12. 
roku życia mogły szczepić się 
od 7 czerwca 2021 r. Stąd też 
wynikające różnice w pozio
mie zaszczepienia. 

- Jednocześnie zauważamy 
coraz większy przyrost dzieci 
zaszczepionych w grupie wie
kowej 5-11 lat. Warto dodać, że 
szczepienia w tych grupach 
wiekowych odbywają się 
z pewnym opóźnieniem, po
nieważ do kwalifikacji po
trzebny jest lekarz, więc nie 
każdy punkt wykonuje szcze
pienia w powyższych grupach 
wiekowych - przypomina Be
ata Pawlicka, dyrektor wy
działu. 
©® 

świadczenie i udaje się nam 
w miarę płynnie przechodzić 
z jednego trybu w drugi. Naj
młodsze dzieci ciężko znoszą 
przejście na nauczanie zdalne 
i odseparowanie od rówieśni
ków i wychowawcy. Podczas 
nauczana zdalnego szkoła zor
ganizowała opiekę świetlicową 
dla uczniów klas 1-3 SP, aby 
umożliwić rodzicom wykony
wanie obowiązków zawodo
wych - mówi Sylwia Sexton, 
dyrektor Zespołu Szkół 

Szkolno-Przedszkolnego w Re-
dzikowie. - Dzisiaj sprawdzali
śmy, ilu uczniów nie dotarło 
na zajęcia i mamy jedynie 12 
osób nieobecnych, więc fre
kwencja jest bardzo dobra. 
Z rozmów z uczniami wynika, 
że cieszą się z powrotu 
do szkoły, ale nie są do końca 
zadowoleni z maseczek 
ochronnych, które muszą no
sić w częściach wspólnych bu
dynku. Przekonujemy ich jed
nak, że to dla ich dobra, a nasi 

nauczyciele za każdym razem, 
kiedy uczniowie wracają 
w mury szkoły, zwracają szcze
gólną uwagę na to, czy dobrze 
się odnajdują w nauce stacjo
narnej i czy np. nie wykazują 
zachowań depresyjnych. W ta
kich wypadkach oferujemy po
moc pedagogiczno-psycholo-
giczną - dodaje dyrektor. 

W szkole stosuje się zasady 
reżimu sanitarnego, tj. dezyn
fekcję rąk, utrzymanie dy
stansu, a także noszenie mase

czek na przerwach z obawy 
przed kolejną falą pandemii. 
Przypomnijmy, że nie ma usta
wowego obowiązku noszenia 
maseczek przez uczniów. 

- Z kolei odpowiadając 
na pytanie, czy naszym zda
niem uczniowie pozostaną 
w szkolnych ławkach do ferii 
i wrócą do nich po przerwie, 
możemy powiedzieć tylko 
jedno - mamy nadzieję. Nato
miast obserwując doniesienia 
mediów o kolejnej fali, oba
wiamy się, że wzrost zakażeń 
będzie rósł, a w związku z tym 
będziemy zmuszeni po raz ko
lejny wrócić przed ekrany kom
puterów. Musimy to brać 
pod uwagę - zauważa Sylwia 
Sexton. 

Województwa pomorskie 
wraz z lubelskim, łódzkim, 
podkarpackim i śląskim ferie 
zimowe rozpoczną jako ostat
nie. Przerwa potrwa od 14 
do 27 lutego. 

Będąc przy temacie po
wrotu uczniów do szkół, 
sprawdziliśmy, ilu z nich jest 
zaszczepionych - mowa tutaj 
o podopiecznych placówek 
miejskich w Słupsku. 

W przedziale wiekowym 12-
19 lat uprawnionych do szcze
pień jest 5947 uczniów. Jedną 
dawkę szczepionki przyjęło 
3129 z nich, czyli 52,6 procent. 

ŚWIĘTA, ŚWIĘTA I PO ŚWIĘTACH. SŁUPSKIE PGK PODPOWIADA, 
CO ZROBIĆ Z CHOINKĄ - MOŻNA DAĆ JEJ DRUGIE ŻYCIE 
Słupsk 
Wojciech Nowak 
wojciech.nowakl@polskapress.pl 

Do kiedy w domu powinna 
stać choinka i co zrobić z tą ży
wą po świętach? Przedsiębior
stwo Gospodarki Komunalnej 
w Słupsku informuje, że 
drzewkom w donicach można 
dać drugie życie, zamiast wy
rzucać je na śmietnik. 

Z góry ustalonej daty do roze
brania choinki nie ma. Są jed
nak trzy dni, które uznawane 
są za graniczne: Święto Trzech 
Króli, Niedziela Chrztu Pań
skiego oraz Święto Ofiarowa
nia Pańskiego - czyli Matki Bo
ski Gromnicznej. Pierwsze 
dwie daty już za nami, a to 
ostatnie święto przypada 2 lu
tego. Zwykle w tych dniach 
choinki znikają z naszych 
mieszkań i domów. Część 
z nich, a na pewno te żywe, 
trafiają na śmieci, ale to nie je
dyne wyjście. 

Przedsiębiorstwo Gospo
darki Komunalnej w Słupsku 
do wywozu świątecznych drze
wek przygotowane jest od po
czątku roku. Żywe i cięte cho
inki można wystawiać w dni 

Po świętach żywe choinki najczęściej trafiają na śmietnik, ale tym zakorzenionym w donicach można dać szansę na drugie życie. 
PGK w Słupsku czeka na takie właśnie drzewka 

odbioru odpadówbiodegrado- drzewek odbywa się zgodnie wością jeden raz w tygodniu, czyć na odebranie choinki raz 
walnych. W przypadku zabu- z harmonogramem w dniu wy- Mieszkańcy zabudowy jedno- na dwa tygodnie, również 
dowy wielorodzinnej odbiór wozu bioodpadów - z częstotli- rodzinnej natomiast mogą li- w dni odbioru bioodpadów. Ist

nieje też możliwość dostarcze
nia drzewka do Punktu Selek
tywnej Zbiórki Odpadów Ko
munalnych od poniedziałku 
do piątku w godz. 7-18, a w so
boty w godz. 7-15. 

Drzewka zakorzenione, 
a więc np. te w doniczkach, 
można dostarczać do punktu 
„Graty z chaty", który mieści 
się na terenie PSZOK przy ul. 
Bałtyckiej na. Tym samym 
osoby chcące zasadzić takie 
drzewko na swojej działce będą 
mogły się do tego punktu udać, 
zabrać taką choinkę i dać dru
gie życie. 

Jeżeli mamy choinki 
sztuczne, z którymi zamie
rzamy rozstać się po okresie 
świątecznym, to te małe mo
żemy wrzucić do pojemnika 
na odpady zmieszane, a więk
sze wystawić w dzień odbioru 
odpadów wielkogabarytowych 
lub dostarczyć do wspomnia
nego już PSZOK. 

Harmonogram odbioru od
padów na 2022 rok wraz z ter
minami odbioru choinek do
stępny jest na stronie: 
www.pgkslupsk.pl. 

Odbiór choinek potrwa 
do końca lutego. 
©® 

http://www.pgkslupsk.pl
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Grupa Sierleccy Czarni 
Słupsk ma na swoim 
koncie kolejne punkty 
Koszykówka / 
Michał Piątkowski. STEN. ŁC 
michal.piatkowski@polskapress.pl ' 

Znakomite spotkanie rozegrali 
koszykarze Grupy Sielreccy 
Czarni Słupsk. Po świetnej dru
giej połowie wygrali z bydgoską 
Astorią 99:78. 

Pierwsza połowa meczu 
była niezwykle wyrównana. 
Goście grali bardzo agresywnie 
w obronie i znakomicie trafiali 
z dystansu. Słupszczanie nie 
mogli znaleźć odpowiedniego 
rytmu, a ich akcję często koń
czyły się prostymi startami. Ko
lejne celne rzuty z dystansu tra
fiały do naszego kosza i to byd

goszczanie prowadzili do prze
rwy 44:40. 

Druga odsłona rywalizacji to 
jednak chyba najlepsza gra 
Czarnych w tym sezonie. Ko
smiczne rzuty trafiał Beech, ko
lejne oczka dokład Klassen, 
a swoje popisowe akcję poka
zywał Lewis. Goście starali się 
wrócić do gry, ale na każde ich 
punkty, skuteczną akcją popi
sywali się Czarni. Ostatecznie 
po genialnej grze w drugiej po
łowie koszykarze ze Słupska 
wygrali 9^:78. 

Dla słupszczan było to już 
piąte zwycięstwo z rzędu. 
Po kolei pokonali zespoły z Gli
wic, Stargardu, Radomia, Lu

blina oraz Bydgoszczy. Kolejne 
ligowe spotkanie zagrają już 
w kolejną niedzielę -16 stycznia 
w Ostrowie Wielkopolskim. 

Warto zaznaczyć, że swoje 
pierwsze punkty (dwa) w sezo
nie zdobył wychowanek Czar
nych - Michał Oleksy. 

W przerwie meczu Grupa 
Sierleccy Czarni Słupsk - Enea 
Abramczyk Astoria Bydgoszcz 
odbyła się licytacja dla Kacpra 
Gniadka. Koszulka Billego Gar-
retta została ^licytowana 
za 5200 zł, piłka z podpisami 
za 2009 zł. Licytacje prowadzili 
Karol Świetlik i Sebastian Lu-
dwiczuk. Koszulkę wylicyto
wał Krzysztof Kuczko. ©® 
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Na trasie pieszo-rowerowej Słupsk - Ustka czynny wiadukt kolejowy, który się sypie ze starości i zaniedbań 

NA ZWINIĘTYCH TORACH 
letieton 
Ireneusz Wojtkiewicz 
wojtkiewicz@ct.com.pl 

Jeżdżąc w różne strony Słup
ska i okolic, pewnie widzimy, 
jak miasto przestawia się z to
rów kolejowych na tiry i inne 
auta. Przybywa zapomnia
nych i zaniedbanych miejsc, 
które stanowiły ważne ośrod
ki największego środkowo-
pomorskiego węzła kolejowe
go, jakim to miasto było 
w przeszłości. Przybywa też 
szlaków po ..zwiniętych to
rach", które od lat lansujemy 
jako trasy rowerowe - gotowe 
lub do zagospodarowania. Re
kreacja na szlakach dewastacji 
to zajęcie niezbyt przyjemne 
i bezpieczne, ale interesujące. 

Z takim uprzedzeniem zapusz
czamy się na początek przedwo-
jennej 34-kilometrowej linii ko
lejowej, o której więcej w ramce 
obok. Skręcamy tam pod wia
duktem na styku ulic Bałtyckiej 
i Portowej. Budowla się sypie, 
może się zawalić, ale im dalej, 
tym gorzej, i to z roku na rok. 
Poza tym poucinano bocznice 
kolejowe wiodące w poprzek ul. 
Grunwaldzkiej oraz na zaplecze 
ul. Szczecińskiej, gdzie dużo 
wcześniej zakazano wjazdu pa
rowozom czy zlikwidowano 
przejazd przez ul. Krzywoustego 
do fabryk mebli, po których zo
stały tylko wielki plac i wspo
mnienia. W gruzach legł dawny 
kolejowy hotelik dla drużynkon-
duktorskich, maszynistów i ich 
pomocników. Po lokomoty-

wowni coraz mniej śladów, 
mocno skurczyło się przyległe 
torowisko. 

Po drugiej stronie tych obiek-
tów wiodła 38-kilometrowa linia 
Słupsk - Budowo przez Dębnicę 
Kaszubską. Nieczynna od 1945 
roku, a niedawno rozebrana 
w granicach Słupska. Zostały 
tylko kawałki torówprzecinające 
ulice Przemysłową i Wrocław
ską, dalej zlikwidowane prze
jazdy przez ul. Lutosławsłtiego 
i Słoneczną - aż do nasypu pro
wadzącego prosto na most czoł
gowy, zwany też saperskim, zbu
dowany na przyczółkach po zbu
rzonym moście kolejowym 
na Słupi. 

Słupscy rowerzyści mają po
mysł, aby nasyp po zwiniętych 
torach od dworca kolejowego, 
prowadzący przy uliczce na ty
łach ulicy Kołłątaja aż do wspo
mnianego mostu, przerobić 
nadeptakpieszo-rowerowy. Bę
dzie jak dawniej, gdy tędy się 
spacerowało między śródmie
ściem a kąpieliskami na Słupi, 
anie jak obecnie - ruiny, wertepy 
i szpetota. Póki co nie słychać, 
aby ktoś władny się przejął tym 
postulatem. 

Tymczasem nasz rekreacyjny 
wypad kończymy w pobliżu 
skrzyżowania ulic Grottgera i Ko
łobrzeskiej, gdzie przebiega 
chyba czynna jeszcze bocznica 
kolejowa. Łączy główne torowi
sko z obszarami pobliżu Cen
trum Handlowego „Jantar" i ko
tłowni rejonowej. Chroni ją spe
cjalny, widoczny w zaroślach za
mek ryglowy. 

WARTO WIEDZIE 

Wiekowe budowle na trasach 
„zwiniętych torów" są dziełami 
sztuki inżynierskiej. Zwłaszcza 
mosty, które w czasach budo
wy musiały mieć 100-procen-

towy zapas nośności, czyli 
wytrzymywać dwa razy więk

szy nacisk niż 12-16 ton 
na jedną oś pociągu. Z tam
tych czasów zachowały się 

m.in. bliźniacze mosty kolejo
we na Słupi w Słupsku (w 

ciągu nasypów kolejowych 
pomiędzy ulicami Portową 
a Sportową na Ryczewie). 
Jeden do dziś służy kolei 

na linii Słupsk - Gdańsk, drugi 
jest właśnie na trasie „zwinię

tych torów" w 1945 ze Słupska 
do Kępna, Komnina, Gardny 
Wielkiej i Smołdzina. Piękny, 

ciekawy, chętnie przejeżdżany 
przez rowerzystów, ale też 
karkołomny wskutek braku 

barier. Znajduje się na pograni
czu miasta i gminy Słupsk. Tak 
oto pisałem o tej przeprawie 
wiosną 1997 r., relacjonując 
debatę nad „torowiskami 

rowerowymi", zorganizowaną 
przez gdański Oddział 

Stowarzyszenia Inżynierów 
i Techników Komunikacji NOT, 
powołując się na opinię Alicji 

Koziorowskiej, specjalistki pro
jektowania i budowy mostów 
kolejowych. Głosiła, że ocale
nie przed dewastacją i ruiną 
starych stacji, mostów, wia
duktów, tuneli i przepustów 

kolejowych to nakaz teraźniej
szości. 

Do tego objazdu zainspiro
wały wydane przed rokiem 
pod auspicjami samorządu wo
jewództwa pomorskiego „Wy
tyczne rowerowe. Projektowa
nie i utrzymanie turystycznych 
tras rowerowych w wojewódz
twie pomorskim".z Zachęca 
stwierdzeniem, że nieczynne 
i rozebrane linie kolejowe posia
dają znaczny potencjał dla roz
woju turystyki rowerowej. 

Drogi na danych liniach kole
jowych stają się coraz popular
niejsze wPolsce, stanowiąc pod
stawę tworzenia atrakcyjnych 
tras rowerowych. Jednocześnie 
wiele przykładów z całego 
świata pokazuje, że takie trasy 
stanowią bardzo atrakcyjny pro
dukt turystyczny. Trasy takie po
wstają także w regionie pomor
skim. 

Otóż to, około 20-kilome-
trową trasę na „zwiniętych to
rach" odkryliśmy i nagłośniliśmy 
na tych łamach wraz z usteckimi 
rowerzystami. Oficjalne otwar
cie nastąpiło w 1996 r., pizy czym 
wykorzystano nasypy po „zwi
niętych torach" na poniemieckiej 
linii kolejowej Ustka - Objazda. 
Dziś, jeżdżąc tu i ówdzie, widać, 
jak przedwojenna sieć kolejowa 
na „zwiniętych torach" jest 
za mało spójna z regionalnymi 
trasami rowerowymi. 

Dobrze, że rondo Kolejarzy 
Słupskich u zbiegu ulic Sobie
skiego i Grunwaldzkiej, usytu
owane na odcinku „zwiniętych 
torów" i obwiedzione ścieżkami 
pieszo-rowerowymi, jest przy
kładem spójności tego, co było 
z tym, co jest. ©® 

Książka przyjedzie 
do czytelnika! 
Gm. Kobylnica 
Wojciech Nowak 
wojciech.nowakl@polskapress.pl 

Tam. gdzie nie ma filii Gminnej 
Biblioteki Publicznej z Kobylni
cy, dojedzie w tym roku bi-
blk)bus.Umożriwi to mieszkań
comgminy dostęp do nowości 
bibliotecznych. a jak przekonu
je Renata Sztabnik, dyrektor 
GBP. czytelników w gminie nie 
brakuje. 

Gminna Biblioteka Publiczna 
w Kobylnicy poza swoją główną 
siedzibą, posiada jeszcze trzy fi
lie - w Sycewicach, Kwakowie 
oraz we Wrzącej. Mieszkańcy po
zostałych miejscowości w gmi
nie zmuszeni są zatem odwie
dzić jedną z nich, by wypożyczyć 
książkę, audiobook, film lub cza
sopismo. To się niebawem 
zmieni. 

- Ideąbibliobusa jest to, aby 
czytelnicy z miejscowości takich 
jak Sierakowo, Kończewo lub 
Kuleszewo, gdzie nie ma na
szych filii lub dojazd do nich jest 
problematyczny, mogli skorzy
stać z naszego księgozbioru. Jego 
oferta będzie w bibliobusie sys
tematycznie uaktualniana. 
Za każdym razem, kiedy pojawi 
się w jakiejś miejscowości w gmi
nie Kobylnica, będzie zaopa
trzony winne woluminy, ponie
waż takie są oczekiwania czytel
ników. Z doświadczeń innychbi-
bliotek, które dysponują bi-
bliobusem, wiemy, że w takim 
pojeździe mieści się około 100 
książek - wyjaśnia Renata Sztab
nik, dyrektor GBP w Kobylnicy. 

Przygotowany zostanie roz
kład jazdy bibliobusu, a także 
miejsca -pewnego rodzaju przy
stanki - na których będzie się za
trzymywał. - Po dotarciu 
do umówionego punktu, któ
rym najprawdopodobniej będzie 
teren przy świetlicach wiejskich 
lub plebaniach, nasz bibliobus 
będzie tam czekał na czytelni
ków przez np. godzinę. W tym 
czasie będą mogli wypożyczyć 
książkę lub ją oddać, ajako że bi
bliobus będzie wyposażony 
także w laptopa, sprzęt audio, 
pufy i leżaki, to pozwoli nam to 
także np. na organizowanie spo
tkań czytelniczych - mówi Re
nata Sztabnik. 

Jak dodaje dyrektor biblio
teki, pomysł z bibliobusem jest 

innowacyjny w naszym najbliż
szym regionie, a szablonem, 
naktórym wzoruje sięGBPwKo-
bylnicy, jest podobne rozwiąza
nie zastosowane w Gostyniu. 

- Tamtejszabibliotekamataki 
pojazd od dwóch lat. Skontakto
waliśmy się więc z kierownic
twem biblioteki, które poinfor
mowało nas, że pomysł z bi
bliobusem okazał się strzałem 
w dziesiątkę. Udostępnili nam 
dane, które wskazują na to, że 
poziom czytelnictwa się pod
wyższył. Skończyły się też wy
mówki, że do biblioteki jest 
za daleko - mówi z uśmiechem 
Renata Sztabnik. - Biorąc więc 
przykład od innychbibliotek, bę
dziemy w stanie przygotować 
działanie naszego bibliobusa tak, 
aby spełnił oczekiwania czytel
ników naszej gminy i również 
podniósł wśród nich poziom 
czytelnictwa - dodaje. 

Bibliobus powstanie w ra
mach projektu „Kobylnicka bi
blioteka wiedzy, integracji i roz
woju" i nie będzie jedynym jego 
efektem. Dla osób z dysfunk
cjami wzroku powstanie Pra
cownia Wielojęzyczności w filii 
biblioteki w Sycewicach. 

- Odbywać się tam będą zaję
cia z nauki języków obcych. Bę
dzie tam znajdował się sprzęt 
komputerowy z powiększoną 
czcionką na klawiaturze czy ze 
specjalnymi nakładkami 
na myszki, aby wyjść naprzeciw 
potrzebom osób z dysfunkcjami 
wzroku i umożliwić im naukę. 
Poza tym pomieszczenia filii 
w Sycewicach zostaną odpo
wiednio zmodernizowane - tłu
maczy dyrektor. 

Kiedy spodziewać się bi
bliobusa na drogach gminy Ko-
bylnica i uruchomienia Pracowni 
Wielojęzyczności? Jak informuje 
Renata Sztabnik, obie inicjatywy 
światło dzienne ujrzą w ostatnim 
kwartale tego roku. 

W ramach projektu „Kobyl-
nicka biblioteka wiedzy, integra
cji i rozwoju" Gminna Biblioteka 
Publiczna w Kobylnicy otrzy
mała dofinansowanie ze środ
ków Europejskiego Funduszu 
Rolnego na rzecz Rozwoju Ob
szarów Wiejskichwramach pro
gramu Rozwoju Obszarów Wiej
skich na lata 2014-2020 oraz 
środków gminy Kobylnica. 
Łączna wartość projektu to po
nad 305 tys. zł. ©® 

Książki dostępne będą nie tylko na regałach, ale także w bibliobusie 
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W słupskim Urzędzie Stanu Cywilnego związek małżeński zawarli 
Kamila Drożdż i Norbert Sadowski 

Złóż życzenia 
swoim bliskim 
i znajomym 
Twoi bliscy obchodzą święto: uro
dziny, imieniny, rocznicę ślubu? 
Zrób im prezent i złóż życzenia 
w „Głosie Pomorza". 
A może bierzesz ślub i chcesz się 
tym pochwalić? 
Zapraszamy i czekamy na zdjęcia. 
Fotografie oraz życzenia można 
przynieść do redakcji lub przesłać 
pocztą na adres: „Głos Pomorza", 
ul. Henryka Pobożnego 19, 
76-200Słupsk z dopiskiem 
SERDECZNOŚCI. 
Życzenia dla najbliższych i zdjęcia 
można też przesłać na adres: 
redakcja.gp24@polskapress.pl. 
Z uwagi na ograniczone miejsce 
bardzo prosimy, aby treść życzeń 
była dostosowana do pojemności 
ramek tekstowych. Prosimy rów-

£ nież o podanie najbardziej opty-
2 malnej daty emisji życzeń. Życzeń 

bez zdjęć jubilata lub solenizanta 
nie publikujemy. 

W słupskim USC związek małżeński zawarli Jagoda Kos i Dominik Kozak 
W słupskim Urzędzie Stanu Cywilnego związek małżeński zawarli 
Wioletta Polewik i Jarosław Gdak 

W słupskim Urzędzie Stanu Cywilnego związek małżeński zawarli W słupskim Urzędzie Stanu Cywilnego związek małżeński zawarli 
Aneta Lasota i Marcin Mateja Hanna Kolesnikova i Józef Kapela 
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Złóż życzenia 
swoim bliskim 
i znajomym 
Twoi bliscy obchodzą święto: urodziny, imieniny, rocznicę ślubu? Zrób 
im prezent i złóż życzenia w „Głosie Pomorza". 
A może bierzesz ślub i chcesz się tym pochwalić? 
Zapraszamy i czekamy na zdjęcia. 
Fotografie oraz życzenia można przynieść do redakcji lub przesłać 
pocztą na adres: „Głos Pomorza", ul. Henryka Pobożnego 19, 
76-200Słupsk z dopiskiem SERDECZNOŚCI. 
Życzenia dla najbliższych i zdjęcia można też przesłać na adres: 
redakcja.gp24@polskapress.pl. 
Z uwagi na ograniczone miejsce bardzo prosimy, aby treść życzeń była 
dostosowana do pojemności ramek tekstowych. Prosimy również o po
danie najbardziej optymalnej daty emisji życzeń. Życzeń bez zdjęć jubi
lata lub solenizanta nie publikujemy. 

Natan, syn Oli i Huberta ze Słupska, ur. 16.11.2021 

Nadia, córka Alicji i Szymona z Lubunia, ur. 1.12.2021 Amelia, córka Aleksandry i Ryszarda ze Słupska, ur. 2.12.2012 

Dawid, syn Oksany i Jarosława ze Słupska, ur. 20.11.2021 Syn Katarzyny i Macieja ze Słupska, ur. 21.11.2021 Nikodem, syn Karoliny i Patryka z Główczyc, ur. 19.11.2021 

Krzyś, syn Pauliny i Kamila ze Słupska, ur. 22.11.2021 
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MIESZKAŃCY POTĘGOWA NA ORSZAKU TRZECH KRÓLI 
toegkm Orszak Trzech Króli 

To uliczne jasełka organizowane 
Przez Potęgowo przeszedł Or- na ulicach wielu miejscowości 
szak Trzech Króli. Było to w Polsce i na świecie. Wywodzi 
pierwsze takie wydarzenie się on z polskiej tradycji jasełko-
w historii w tej miejscowości. wej i kolędniczej, ale podobny 

jest w swoim charakterze do pa-
6 stycznia wielu mieszkańców rad organizowanych w miastach 
Potęgowa wzięło udział w Or- Hiszpanii, w niektórych mia-
szaku Trzech Króli. Przed roz- stach Meksyku i w innych mia-
poczęciem pochodu odbyła się stach świata. Podczas orszaku 
msza w kościele pw. Podwyż- Trzej Królowie jadąulicami mia-
szenia Krzyża Świętego w Potę- sta, rzucając dzieciom cukierki. 
gowie. Orszak zakończył się Polski Orszak Trzech Króli za-
wspólnym śpiewaniem kolęd liczany jest do największych 
i występami artystycznymi ulicznych jasełek na świecie. Po-
przy szopce obok budynku lega na przejściu ulicami dzieci 
urzędu gminy. Był także ciepły i króli, którzy zmierzają do sta-
poczęstunek. jenki, aby pokłonićsię Jezusowi. 

Organizatorami Orszaku Po drodze śpiewane są kolędy, 
Trzech Króli w Potęgowie był wszyscy uczestnicy otrzymują 
proboszcz parafii w Skórowie śpiewniki kolędowe i kolorowe 
ks. Waldemar Pilecki, wójt papierowe korony. Pierwszy Or-
Gginy Potęgowo Dawid Litwin szak Trzech Króli odbył się po raz 
i dyrektor Gminnego Ośrodka pierwszy w Warszawie w 2009 
Kultury w Potęgowie Joanna roku. 
Basiak. Wojck^Frefchowski 


